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Punkt 1 Opfølgningspunkter fra tidligere møder, status:  

a) på henvendelse til færgen, vedr. bedre forhold for patienter /Jette og Niels 

Se medsendte bilag A 

Kort orientering om Færgens muligheder for at tage hensyn til patienter, der rejser 

til og fra behandling med færgen. Det aftales, at der ud fra det fremsendte materia-

le udarbejdes en vejledning som efterfølgende fremsendes til færgen for en ende-

lig godkendelse. Herefter skal der via forskellige medier orienteres bredt. Bruger-

rådsrepræsentant kontakter pressen med nyheden på vegne af brugerrådet.   

 

b) fra udvalg til planlægning af borgermøde / Jette, Birgitte og Jørn-Ole 

    Se medsendte bilag B 

    Kort orientering og drøftelser om forslag til indholdet og formen af borgermøde. 

    Det blev besluttet, at udvide planlægningsgruppen med 2 hospitals  

repræsentanter fra brugerrådet. Det besluttes, at der skal planlægges borgermøde i 

uge 47. Det videre arbejde planlægges ved et møde hurtigst muligt. Der er 3 bru-

gerrådsrepræsentanter og 2 brugerrådsrepræsentanter fra hospitalet.  

 

 

c) Større synlighed af brugerrådet og rådets arbejde, herunder aktiviteter under folke-

mødet  

Kort orientering om Brugerrådets synlighed på hjemmesiden, som nu er justeret. 

Desuden vil der fremover blive orientering om brugerrådet på infoskærmene op-

hængt på hospitalet.  

 

Medio sept. 2016 vil der være udarbejdet visitkort til ventearealer og på offentlige 

institutioner, som biblioteker mv.  

 



 Side 2 
 

Der stilles spørgsmål til udbyttet af folkemødet for Bornholms Hospital. Spørgs-

målet besvares på et kommende møde, hvor hospitalets koordinator for folkemø-

det kan deltage.  

Enighed om at det var positive oplevelser at deltage på folkemødet. Samtidig inte-

resse for at vide hvordan de gode ideer prioriteres i der fremadrettede arbejde på 

hospitalet. 

 

 

d) Rygeforhold for indlagte pt. på Bornholms Hospital, etablering af rygeareal /Anette  

Tegninger af rygerum blev præsenteret og brugerrådet blev orienteret om place-

ring af rygerummet. Brugerrådet stille spørgsmål til placering og om et rum er 

nok. Billigere løsning evt. 2 rygerum under halvtag drøftes. 

Desuden blev der stillet spørgsmål til rengøring. Det var ikke muligt at svar på 

dette på mødet. Brugerrådet orienteres løbende.  

 

 

e) Alkoholpolitik for indlagte patienter og pårørende på Bornholms Hospital / Ditte 

Det tidligere fremsendte forslag om alkoholpolitik for indlagte patienter skal be-

handles på Hospitalets lederforum for endelig godkendelse. 

 

Punkt 2 Udviklingshospitalet  

a)Status af indsatsområderne/ Niels og Toby 

   Projektbeskrivelse kan rekvireres 

                Brugerrådet blev orienteret om processen ift. den politiske beslutning og indsatsom-

råderne. Desuden orientering fra brugerrådsrepræsentant, som er medlem i styre-

gruppen. Brugerrådets repræsentant giver positiv tilbagemelding på deltagelse i  

               Styregruppen, blandt andet i forhold til ideer, økonomi og samarbejde på tværs af 

sektorerne. 

 

b) Spørgsmål til drøftelse rejst af Birgitte, Jette og Jørn-Ole 

Hvad man vil prioritere i forbindelse med ambulatoriesamtaler? Vil man minimere an-

tallet og tage udgangspunkt i den enkelte patient, behov o.a. 

Hvordan vil man gøre det lettere for patient og pårørende at komme i 

kontakt med hospitalet? Hvordan er det for nuværende? 

Hvornår/hvem/hvordan informerer man om Second Opinion. 

 

             Vedrørende ambulantsamtaler arbejdes ud fra standardisering af sundhedsvæsenet 

             men med individuelle løsninger, der giver værdi for den enkelte patient. Ambulant -

området indgår som en del af indsatsområderne i udviklingshospitalet. 

 

 

Punkt 3 Brugerrådsmedlemmers præsentations i komiteer og styregrupper 

Drøftelse af hvordan brugerrådet som gruppe kan bidrage til de udvalgte repræsentan-

ters arbejde i forskellige komiteer og styregrupper 

Nyt fra:    
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a) Styregruppen for Udviklingshospital Bornholm / Toby og Bent 

Det er spændende at deltage. Kun den ene brugerrådsrepræsentant har haft mulig-

hed for at deltage.  

b) Bornholms Hospitals Ernæringskomité / Birgitte  

Brugerrådsrepræsentant har endnu ikke deltaget 

c) Styregruppen for Sundhedsplatformen på Bornholms Hospital / Bent 

Brugerrådsrepræsentant blev med meget kort varsel indkaldt hvorfor det ikke var 

muligt at deltage. 

Integration af Sundhedsplatformen og praktiserende læger blev drøftet. E - konsul-

tation og prøvesvar via elektronisk kontakt til egen læge opleves meget fleksibel 

og tilgængeligheden er væsentlig.  

 

 

Punkt 4 Nyt vedr. rekruttering af brugere og netværk i centrale beslutningsfora / Anette 

             Afventer nærmere oplysninger om netværksmøde i det regionale netværk for bruger-

repræsentanter.  

 

 

Punkt 5 Bornholms hospitals Brugerråd pr. 2017 

Drøftelse af hvordan vi bedst rekrutterer nye deltagere. Hvordan får vi vakt interessen, 

eksempelvis hos de unge/børnefamilierne, for at deltage?  

Deltagelse ved interviews af kommende medlemmer.  

Drøftelse af rekrutteringsprocessen for nye medlemmer i brugerrådet. Forskellig for-

mer for rekruttering blev drøftet. Der var enighed om, at sikre bred annoncering via 

forskellige medier og ikke gennem personlig henvendelse fra afdelingernes side. 

 Der var interesse fra brugerrådet i forhold til at deltage i ansættelsessamtalerne. Det 

aftales ikke endeligt hvem fra brugerrådet, der skal deltage. 

 

 

 

  

Punkt 6 Planlægning af næste møde den 10.okt. herunder besøg på afsnit/afdeling 

Næste afdelingsbesøg er planlagt i Fysio – /  Ergoterapien. Afdelingsleder kontak-

tes for nærmere aftale. 

 

 

Punkt 7 Evt.  

1. Spørgsmål til forsinkelse af byggeri som Direktøren orienterer brugerrådet om. 

2. Spørgsmål vedr. hospitalets leverandører af mælk. Hvordan kan det være det ik-

ke er bornholmsk mælk? Dette undersøges. 

3. Interesse for at høre om Hospitalsklovnens arbejde som alternativ til afdelings-

besøg. 

4. Ventetider på MR Scanninger 
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Punkter til næste møder: 

Status vedr. koncept for patienter der rejser med færgen. 

Alkoholpolitik for indlagte patienter. 

 

 

 


